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Interpellasjon til fylkestinget frå Tom Sverre Tomren, MDG

Størst klimagassutslipp i Hordaland- Hva nå?

Under overskriften Størst klimagassutslipp i Hordaland publiserte NRK 15. september en artikkel om 
utslipp av klimagasser i Hordaland som viser en negativ utvikling på CO2 utslippene i fylket. I artik-
kelen, som er basert på nye tall fra SSB, kommer det frem at klimagassutslippene i fylket vårt har økt i 
perioden 2009-2012, og at vi er på landstoppen når det gjelder økning av klimagassutslipp.

Resultatet står i skarp kontrast til målene vi har satt oss. Målet for utslippsreduksjonen for Hordaland, 
både i Klimaplanen fylkestinget vedtok først i Juni 2010 (2010-2020) og som vi stadfestet gjennom 
den nye reviderte klimaplanen nå i 2014, er å redusere utslippene i fylkeskommunen med 30 % innen 
2020 (målt mot 2007 utslippene).

I følge tallene som SSB publiserte oppnådde ikke HFK utslippsreduksjoner i perioden 2009-2012. Til 
tross for gode intensjoner og fagre visjoner gikk utslippene opp; helt spesifikt fra 3830 tusen tonn Co2 
ekvivalenter i 2009, til 4322 tusen tonn i 2010, 4638 tusen tonn i 2011 og 4747 tonn i 2012. Med 
andre ord: Parallelt med at fylkestinget har vedtatt en årlig reduksjon i klimagassutslippene på 3,9 % 
viser tallens tale (for 2009 -2012) at vi snarere har en årlig økning på omlag 3,8%. 

For oss i MDG blir det nærliggende å spørre om vi kan tolke dette som en indikasjon på at klimapla-
nen, i alle fall frem til 2012, ikke har fungert som det styringsinstrumentet for regionsutviklingen i 
Hordaland som det var tenkt å være. Vi spør oss om vi her har en indikasjon på at vi politikere i HFK, 
gjennom summen av små og store vedtak innen samferdsel og industriutvikling, undergraver egne 
klimamål.

Spørsmålene til fylkesordføreren er som følger:

1.      Hvilken sektorer og enkelt årsaker har medvirket til at utslippene har økt i fra 2009-2012 og 
hvor stor er den sektorvis økningen.

2.      Mener fylkesordføreren at målsettingen i klimaplanen om reduksjon i klimagassutslipp skal 
forståes som en reel og bindende målsetting som skal virke styrende på fylkeskommunale 
vedtak (enkeltvis og samlet), eller skal den forståes mer i retning av en uforpliktende «visjon» 
eller som et såkalt «parademål»?



3.      I lys av tallene fra SSB mener vi i MDG at det vil være en god ide å be om en uavhengig rap-
port for å evaluere politikken og vedtakene som vi har gjort i HFK i lys av klimapolitiske mål i 
den aktuelle tidsperioden.  Hvordan stiller fylkesordføreren til et slik forslag?

MDG fremsetter følgende forslag. Hordaland fylkesting ber om en uavhengig rapport for å evalue-
re effekter og sammenhenger mellom politikken og vedtakene gjort i HFK med vekt på klimapoli-
tiske mål for tidsperioden 2010-2014. Fylkestinget ber om at rapporten blir presentert på Juni møte 
i fylkestinget i 2015.


